
 

 

REFERAT/ 
DAGSORDEN 
 

Mødeleder: Tina Beith    
Referent: Lea Faurholt Olsen 

Dato: 14. januar 2018   

1/10 

  

Referat fra mødet i Uddannelsesudvalg 
Bioanalytikeruddannelsen 

Sted: 
Campus Aarhus N 
Hedeager 2  
8200 Aarhus N 
GODKENDT 

 Mødedato: 
13. december 2018  
Kl. 11.30 -14.30  
Mødelokale 32.35 

Deltagere 

Jette Kofod-Nielsen (Region Midtjylland), Christian Skyum 

Abildgaard Juhl (Aarhus Universitetshospital), Tina Beith 

Christensen (Aalborg Universitetshospital), Louise Larsen 

(Aalborg Universitetshospital), Mathilde Slyk Jørgensen 

(studerende)  Christina Catherine Dahm (Uddannelsesle-

der for Den Sundhedsfaglige kandidatuddannelse, AU), 

Cecilie (studerende), Jette Hæstrup (Region Nordjylland), 

Lone Krause-Jensen (medarbejder), Karin Vestergaard 

(Dbio Midtjylland), Birte Bunch Larsen (medarbejder), 

Anette Riis (Region Midt), Charlotte Lindegaard Andersen 

(Aarhus Universitet), Marianne Wolf (Region Midt), Karen 

Frederiksen (uddannelseschef), Susanne Markussen (ud-

dannelsesleder) og Lea Faurholt Olsen, AC- medarbejder 

referent).  

 

Afbud  

Merete Dahl Kjeldgaard (Dbio Nordjylland) 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden (5 min)  

2.   Nyheder om VIA, VIA Sundhed og Bioanalytiker-

uddannelsen (10 min) 

3. Forretningsordenen og årshjul for Bioanalytikerud-

dannelsen (20 min) 

4.   Indstilling om ændringer af Bioanalytikeruddannel-

sen (20 min) 

5.   Kvalitet i praktik (15 min)  

5. Fleksibelt uddannelsesformat (20 min)   

6.   Orientering om uddannelsesevaluering (15 min) 

7.   Beskæftigelsesbehov i Region Midtjylland (15 min) 

8.    Boliger til de studerende (20 min) 

9.    Mødeplan 2019 (5 min) 

10.  Nyt fra Region Nordjylland (10 min)  

11.  Nyt fra Region Midtjylland (10 min) 

12.  Nyt fra de studerende (10 min)  

13.  Planlægning af næste møde (5 min)  

14.  Eventuelt  
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Punkt  1. Godkendelse af dagsordenen         
(5 min)  

Sagsansvarlig: 

Tina Beith 

 Journalnr.: U0200-7-3-3-17 

 

Sagsfremstilling  

Godkendelse af dagsordenen og afklaring af punkter til eventuelt.    

 

Indstilling 

Det indstilles, at udvalget godkender dagsordenen.   

 

Referat  

Dagsordenen blev godkendt. 

 

Forretningsordenen for Uddannelsesudvalget for Bioanalytikeruddannelsen samt deltagerliste for udvalgets 

medlemmer vil blive opdateret. Jf. punkt 3. 

 

Punkt  2. Nyheder om VIA, VIA Sundhed og Bioanalytikeruddannel-
sen (10 min)  

Sagsansvarlig: 

Susanne Markussen og Karen 

Frederiksen  

 Journalnr.: U0200-7-3-3-17 

 

Bilag 

- Nyheder om VIA, VIA Sundhed og Bioanalytikeruddannelserne 

  

Sagsfremstilling 

Nyheder indeholder punkter der er af orienterende karakter, hvorfor disse ikke kræver en mundtlig overleve-

ring. I nyheder kan uddannelsesudvalget orientere sig om hvad der sker i VIA lige nu.  

 

Nyhederne er inddelt i tre: 

- Nyheder fra VIA  

- Nyheder fra VIA Sundhed 

- Nyheder fra Bioanalytikeruddannelsen – videregives mundtligt 

 

Indstilling 

Det indstilles at Uddannelsesudvalget stiller eventuelle spørgsmål til nyhederne.   

 

Referat  
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Bioanalytikeruddannelsen 

Den 4. december 2018 blev Bioanalytikeruddannelsen i VIA positivt uddannelsesevalueret ved eksternt pa-

nel. Evalueringsrapporten er under udarbejdelse og vil blive præsenteret på det næste møde i Uddannelses-

udvalget. Uddannelsen er lige nu optaget af at udvikle det nye fleksible uddannelsesformat.  Der har netop 

været afholdt et før-Studiestartsmøde med de studerende, der skal starte i februar 2019.  

 

Ny organisering  

VIA skal implementere en ny organisering, Implementeringen påbegyndes den 1. januar 2019. I den fremti-

dige organisering vil der i stedet for hovedområder være 11 uddannelsesområder. Bioanalytikeruddannelsen 

vil kommer til at være placeret under området for sundhedsuddannelserne. Den nye organisering betyder, at 

der kommer en ny opgaveportefølje og et andet mandat i ledelseskæden, da direktørlaget ved nedlæggelse. 

I den fremtidige organisering vil Sygeplejerskeuddannelsen få sit eget uddannelsesområde, men den og 

sundhedsuddannelserne vil fortsat opretholde de gode samarbejdsflader, hvor det giver værdig og mening. 

 

Human First  

Human First er et samarbejde mellem Region Midtjylland, Aarhus Universitet og VIA. Der er nedsat en ar-

bejdsgruppe med repræsentanter fra klinikken, Aarhus Universitet og VIA, der skal beskæftige sig med forsk-

ningsområderne ”Sygdomme i hjernen”.”. Uddannelsesudvalget mener, at der skal være en opmærksomhed 

på, at der i dette samarbejde er uddannelser, der dækker 2 regioner.  

 

Digitale fremskridt i VIA 

Uddannelsesudvalget vurderer, at det er et stort problem og tilbageskridt, at de kliniske vejledere ikke kan få 

adgang til studieplaner og materialer i itslearning. Uddannelsesudvalget anbefaler, at der skal skabes en ad-

gang, så klinikken kan tilgå platformen på samme måde som VIAs undervisere. Uddannelseschef Karen Fre-

deriksen vil tage anbefalingen med videre.  

 

 

Punkt  3. Forretningsordenen og årshjul for Bioanalytikeruddannelsen 
(20 min) 

Sagsansvarlig: 

Susanne Markussen og Karen Frederiksen 

 Journalnr.: U0200-7-3-3-17 

 

Bilag 

Forretningsorden for Bioanalytikeruddannelsen 

Udkast til årshjul for Uddannelsesudvalget for Bioanalytikeruddannelsen  

 

Sagsfremstilling 

På seneste møde i Uddannelsesudvalget havde Uddannelsesudvalget tilføjelser til Forretningsorden for Bio-

analytikeruddannelsen, som medsendes i opdateret udgave.  

 

På seneste møde var der ligeledes et ønske om at få udarbejdet et udkast til årshjul for Bioanalytikeruddan-

nelsen. På mødet er der mulighed for at kommer med input og ændringer til udkastet. Det skal ligeledes 

drøftes hvordan årshjulet for uddannelseseudvalget skal opdateres og anvendes.   

 

Indstilling 

Det indstilles, at medlemmerne i fællesskab forholder sig til forslag til årshjul for Bioanalytikeruddannelsen og 

kommer med deres input til indholdet, samt hvordan årshjulet skal opdateres og anvendes.   
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Referat 

Uddannelsesleder Susanne Markussen gennemgik udkastet til årshjul for Uddannelsesudvalget for Bioanaly-

tikeruddannelsen. På mødet havde uddannelsesudvalget følgende ændringsforslag til udkastet: 

 

- Under møde 3 skal der ikke være et punkt om kvalitetsrapporter, da uddannelserne kun skal udar-

bejde kvalitetsrapporter hvert 2. år og derfor først igen i 2010. 

- Under møde 4 skal der ikke være et punkt om studentertilfredshedsundersøgelse, da den skal place-

res på møde 1 i februar.  

- Årshjulet for Uddannelsesudvalget for Bioanalytikeruddannelsen skal kvalificeres sammen med års-

hjulet for kvalitetsarbejdet på Bioanalytikeruddannelsen.  

- Uddannelsesudvalget vil gerne involveres så hurtigt som muligt fx i forhold til drøftelse af studenter-

tilfredshedsundersøgelse/læringsbarometer, så uddannelsesudvalget har mulighed for at komme 

med input. Det kan være medvirkende til, at der er områder der skal behandles af flere omgange i 

uddannelsesudvalget. 

- Forslag til kommende temaer: Det tværprofessionelle samarbejde, som kan komme med under 

møde 3 eller 4.  

På mødet blev det besluttet, at Louise Larsen og Marianne Wolf vil hjælpe med at opdatere forretningsorde-

nen og deltagerlisten.   

 

Uddannelsesudvalget ønsker at modtage dagsordenen 14 dage før mødet.  

.  

Punkt  4. Indstilling om ændringer af Bioanalytikeruddannelsen  

 (20 min)   
Sagsansvarlig: 

Jette Kofoed  

 Journalnr.: U0200-7-3-3-17 

 

Bilag  

Indstilling om ændringer på Bioanalytikeruddannelsen 

 

Sagsfremstilling. 
De kliniske uddannelseskoordinatorer indstiller vedhæftede forslag om ændringer af Bioanalytikeruddannel-
sen til behandling på Koordinationsmødet på Bioanalytikeruddannelsen 11/12 2018. Punktet er på dagsorde-
nen for at sikre orientering og opfølgning i uddannelsesudvalget.   
 
Indstilling  
Det indstilles, at uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning og drøfter indholdet.  

 

Referat  

På mødet præsenterede Jette Kofoed indstillingen om ændringer på Bioanalytikeruddannelsen. Det er de 

kliniske uddannelseskoordinatorer, der har indstillet forslaget, da de oplever at have mange studerende på 

samme tid, og det er medvirkende til problematikker med grupper osv. Det har ikke været muligt at opnå 

enighed med uddannelsesinstitutionens undervisere om forslaget til ændringerne.  

 

Bioanalytikeruddannelsen vurderer, at det vil være mest hensigtsmæssigt, at hele den nye uddannelse er 

kørt igennem, før man begynder at foretage større ændringer. Uddannelsen vil gerne have mulighed for at 

spørge dimittenderne og aftagerne for at få dem til at evaluere placeringen af praktikforløbene og de enkelte 

semestre   

 

Input fra uddannelsesudvalget om indstillingen: 

Uddannelsesudvalget drøftede de foreslåede ændringer på 1. semester. Uddannelsesudvalget mener, at det 

er en fordel at få de studerende i praktik, når de har et lidt større kendskab til uddannelsen. Uddannelsesud-

valget drøftede, at det kan overvejes, om det er muligt at placere praktikken sidst på 1. semester. Det skal i 
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den sammenhæng overvejes, om de studerende skal præsenteres for praktik, før de starter i det tværprofes-

sionelle samarbejde. 

 

De studerende mener ikke, at det et gavnligt, at der foretages ændringerne på 5. og 6. semester ift. mulig-

hed for at gennemføre tværprofessionelle bachelorprojekt, det vil få indvirkning på de studerendes uddannel-

sesforløb på skolen. Nogle af Uddannelsesudvalget deltagere mente, at det er værdifuldt at have de stude-

rende ude i praktik lige før de er færdige med uddannelsen, da det skaber rekrutteringsmuligheder.  

 

Den udarbejdede indstilling i forhold til ændret placering af praktik på 1. semester, vil blive behandlet i seme-

stergruppen, hvorefter der kommer en tilbagemelding.   

 

Uddannelsens indstilling er, at man gerne vil flytte det kliniske uddannelsesforløb på 1. semester, hvis det 

giver mere mening for alle involverede parter. Derfor anbefaler uddannelsesudvalget, at det kliniske uddan-

nelsesforløb på 1. semester flyttes. Det er uddannelsesudvalgets anbefaling, at de øvrige forløb vurderes, 

når der er en fuldstændig evaluering fra dimittenderne.  

 

Der skal nedsættes en arbejdsgruppe på området med repræsentanter for koordinatorerne, VIA og DSR (De 

Studerendes Råd). 

 

Punkt  5. Kvalitet i praktik (15 min)   

Sagsansvarlig: 

Susanne Markussen  

 Journalnr.: U0200-7-3-3-17 

 

Sagsfremstilling. 
På mødet vil uddannelsesleder Susanne Markussen følge op på drøftelsen om Kvalitet i praktik fra seneste 
uddannelsesudvalgsmøde. På mødet vil hun bl.a. vise resultaterne fra de to undersøgelser af kvalitet i prak-
tik der er foretaget i foråret 2018. Herudover vil hun præsentere et ændringsforslag i forhold til opfølgning. 
 
Indstilling  
Det indstilles, at uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning og har mulighed for at stille spørgs-
mål.  

 

Referat  

Uddannelsesleder Susanne Markussen præsenterede resultaterne fra de to undersøgelser af kvalitet i prak-

tik, der er foretaget i foråret 2018. Kvalitet i praktik skal evalueres i slutningen af 2019. Susanne Markussen 

beskrev Bioanalytikeruddannelsens egen procedure ift. opfølgning på evalueringerne. Hendes PowerPoint 

præsentation sendes ud med referatet.  

 

Det nuværende system viser en rød markering, hvis de studerende er uenige eller delvist uenige. Der er ikke 

mange røde markeringer i resultaterne. Hvor der er angivet røde tilkendegivelser, skal uddannelsen være 

opmærksom.  

 

Uddannelsen er kommet med forslag til, hvordan der følges op på undersøgelsen, hvilket har givet en reduk-

tion i antal spørgsmål, som vurderes i forhold til grøn, gul eller rød markering. Uddannelsesudvalget har mu-

lighed for at komme med forslag til alternative opfølgningsprocedurer til Susanne Markussen. Uddannelses-

udvalget påpegede, at der skal være en opmærksomhed på, hvem der har svaret hvad. Det er ikke muligt, at 

underviser og de studerende drøfter de studerendes evalueringer. Spørgeskemaet, der anvendes i den nu-

værende form til kvalitet i praktik, skal evalueres i slutningen af 2019.  

 

Der arbejdes på at få en endnu bedre svarprocent på undersøgelserne, hvorfor der gives en grundig intro-

duktion, så de studerende er klar over, hvad undersøgelsen dækker over. Uddannelsesudvalget påpegede, 

at der i undersøgelsen bør være større fokus på sammenhænge mellem teori og praktik.  
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På næste møde vil der blive præsenteret forskellige data fra kvalitet i praktik, herunder semesterevaluerin-

gerne og studentertilfredshedsundersøgelserne, som kan danne grundlag for, hvad Uddannelsesudvalget vil 

anbefale.   

 

 

Punkt  5. Fleksibelt uddannelsesformat (20 min)   

Sagsansvarlig: 

 Vibe Jelsbak 

 Journalnr.: U0200-7-3-3-17 

 

Sagsfremstilling. 
På mødet vil det fleksible uddannelsesformat blive præsenteret og drøftet. Uddannelsesudvalget har mulig-
hed for at stille spørgsmål.  
 
Indstilling  
Det indstilles, at uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning og drøfter indholdet.  

 

Referat  

Lektor Vibe Jelsbak orienterede om arbejdet med udviklingen af det fleksible uddannelsesformat. Hendes 

PowerPoint præsentation sendes ud med referatet. Det essentielle i udviklingsarbejdet har været at skabe et 

udbud, der var stedfleksibelt og moderne.  

 

De opmærksomheder, der kom fra arbejdet med udviklingen af det fleksible uddannelsesformat: 

- Studerendes sociale relationer  

- Underviserens relation til studerende  

- Didaktik  

- Teknologi  

- Arbejdsmiljø  

 

Arbejdsgruppen har fokus på opmærksomhedspunkterne i det videre. Derudover er det besluttet, at de stu-

derende i gennemsnit skal være på campus 1 dag om ugen, og at de tillige er velkomne til at deltage i under-

visningen online.  

 

Tina Beith orienterede om arbejdet med rekruttering og fastholdelse i Region Nordjylland. Hun foreslog, at 

den udarbejdede reklame skal tænkes ind i udviklingen af det fleksible uddannelsesformat. Region Nordjyl-

land har allerede betalt for ideudviklingen af reklamen, og det produkt må VIA gerne anvende. Reklamema-

terialet bliver finjusteret den 19. december 2018. Der arbejdes på at finde et lokale på UCN i Ålborg der kan 

imødekomme de studerendes ønske om et studiemiljø og tværfagligt samarbejde/studiemiljø med andre 

sundhedsprofessionsuddannelser. 

 

Uddannelsesudvalget drøftede bekymringen for frafald på netuddannelsen. I onlinemøder er deltagerne au-

tomatisk forpligtet til at være med, og de oplever at være ligestillet med de øvrige deltagere. Derudover skal 

deltagerne tænde deres Skype for at blive registreret. Uddannelsen vil gøre alt, hvad den kan, for at få de 

studerende til at deltage i undervisningen.  

 

 

Punkt  6. Orientering om uddannelsesevaluering (15 min)  

Sagsansvarlig: 

Susanne Markussen og Karen 

Frederiksen 

 Journalnr.: U0200-7-3-3-17 
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Sagsfremstilling 

Susanne Markussen vil give en orientering om den uddannelsesevaluering der blev gennemført i december 

2018. Uddannelsesudvalget har mulighed for at stille spørgsmål og komme med kommentarer til orienterin-

gen.  

 

Indstilling 

Det indstilles, at Uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning og har mulighed for at stille spørgs-

mål og komme med kommentarer til oplægget.  

 

Referat 

Punktet er på dagsordenen under næste møde, hvor rapporten skal gennemgås. 

 

 

Punkt  7. Beskæftigelsesbehov i Region Midtjylland (15 min)  

Sagsansvarlig: 

Marianne Wolf 

 Journalnr.: U0200-7-3-3-17 

 

Bilag 

Rapport om behovet for velfærdsuddannede i Region Midtjylland 

 

Sagsfremstilling  

Formålet med at udarbejde en analyse er at danne et solidt grundlag for vurderingen af behovet for vel-

færdsuddannede i den midtjyske region i årene fremover, således at de offentlige arbejdsgivere (kommuner 

og region) bedst muligt kan få dækket for behovet for medarbejdere på de store velfærdsområder. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget drøfter indholdet af rapporten med henblik på at komme med input og 

anbefalinger.  

 

Referat 

På mødet orienterede Marianne Wolf (Region Midtjylland) om udarbejdelsen og indholdet af rapporten om 

behovet for velfærdsuddannede i Region Midtjylland, som blev offentliggjort den 22. november 2018.  

 

Uddannelsesudvalget drøftede, at udfordringen med et stigende behov for sygeplejersker potentielt kan imø-

dekommes ved opgaveglidning, hvor opgaver, der traditionelt har været varetaget af en faggruppe, flyttes til 

en anden. Det kan være, at bioanalytikere kan få nogle af de opgaver, som i dag bliver varetaget af sygeple-

jersker. Rapporten vil blive politisk behandlet i januar 2019.  

 

Uddannelsesudvalget påpegede, at man skal være opmærksom på, hvilke forudsætninger der ligger bag be-

regningerne i rapporten, og at det skal ses som et udgangspunkt for videre diskussion. Nogle gange slår 

disse beregninger fejl. Det kan man f.eks. se omkring den teknologiske udvikling.   

 

Punkt  8. Boliger til de studerende  (20 min) 

Sagsansvarlig: 

Louise Larsen 

 Journalnr.: U0200-7-3-3-17 

 

Sagsfremstilling 

Der er en problematik vedr. boliger til de studerende, som lige nu ikke findes i Aalborg, Viborg og Silkeborg. 

Derudover bliver der muligvis ikke medtænkt boliger til de studerende i forbindelse med opførelsen af det 

nye sygehus i Gødstrup. I uddannelsesudvalget skal der være en drøftelse om, der skal gøres en indsats for 
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at placere de studerende geografisk strategisk, eller om det blot skal være de studerendes egen sag at finde 

alternativer til boliger og/eller transport. 

 

Indstilling  

Det indstilles, at uddannelsesudvalget overvejer og drøfter, hvordan de vil påvirke boligsituationen for de stu-

derende.   

 

Referat 

Punktet udgik og vil blive drøftet på næste møde.  

 

Punkt  9. Mødeplan 2019 (5 min)  

Sagsansvarlig: 
Tina Beith 

  

 

 

Sagsfremstilling 

Forslag til mødeplan for Uddannelsesudvalget for Bioanalytikeruddannelsen 2019: 

1. møde den 27. februar 2019 kl. 12.00 -15.00 på Campus Aarhus N 

2. møde den 30. april 2019 kl. 12.00 -15.00 på Campus Aarhus N 

3. møde den 23. september 2019 kl. 12.00 -15.00 på Campus Aarhus N 

4. møde den 12. december 2019 kl. 12.00 – 15.00 på Campus Aarhus N 

 

Indstilling 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget godkender mødeplanen for 2019 

 

Referat 

Uddannelsesudvalget besluttede, at møderne skal afsluttes senest kl. 14.00, så deltagerne har mulighed for 

at komme ud af Aarhus.   

 

Man vil gerne flytte mødet den 27. februar til den 26. februar 2019.  

 

Den nye mødeplan er derfor som følgende: 

1. møde den 26. februar 2019 kl. 10.00 -13.00 på Campus Aarhus N 

2. møde den 30. april 2019 kl. 11.00 -14.00 på Campus Aarhus N 

3. møde den 23. september 2019 kl. 11.00 -14.00 på Campus Aarhus N 

4. møde den 12. december 2019 kl. 11.00 – 14.00 på Campus Aarhus N 

 

 

Punkt  10. Nyt fra Region Nordjylland  

(10 min)  
Sagsansvarlig: 

Region Nordjylland 

 Journalnr.: U0200-7-3-3-17 

 

 

Sagsfremstilling  

Repræsentanter for Region Nordjylland orienterer om nyt fra Region Nordjylland. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning.  

 

Referat  

Punktet udgik. 
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Punkt  11. Nyt fra Region Midtjylland 

(10  min)  
Sagsansvarlig: 

Region Midtjylland 

 Journalnr.: U0200-7-3-3-17 

  

Sagsfremstilling  

Repræsentanter for Region Midtjylland orienterer om nyt fra Region Midtjylland. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning.  

 

Referat  

Punktet udgik. 

 

Punkt  12. Nyt fra de studerende 

(10 min)  
Sagsansvarlig: 

De studerende 

 Journalnr.: U0200-7-3-3-17 

 

Sagsfremstilling  

På mødet vil de studerende give en status ift., hvad der sker på uddannelsen.  

 

Indstilling 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning.  

 

Referat  

Det er ikke nyt fra de studerende.  

Punkt  13. Planlægning af næste møde 

(5 min)  
Sagsansvarlig: 

 

 Journalnr.: U0200-7-3-3-17 

 

Sagsfremstilling  

Det næste møde i uddannelsesudvalget for Bioanalytikeruddannelsen fastsættes under punkt 10.  

 

Indstilling 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget kommer med punktet til næste møde. 

 

Referat  

Punktet udgik.  

 

Punkt  14. Eventuelt 

  
Sagsansvarlig: 

 

 Journalnr.: U0200-7-3-3-17 

 

Sagsfremstilling  

Uddannelsesudvalget har mulighed for at komme med punkter til eventuelt.  
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Referat 

Punktet udgik.  


